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Přivítali jsme
nové občánky

Odečty vodoměrů

Závěr
školního roku

Pouťový turnaj
v malé kopané

Vážení spoluobčané. Chotovinská pouť ukončila jako vždy první 
polovinu kalendářního roku. Je čas podívat se na to, jak se daří
plnit hlavní záměry obce naplánované na rok 2023:

Připojení vrtu HJ -12 k vodovodní soustavě Chotoviny – Č. Záhoří
Vrt, studna je připojena k vodovodní soustavě, připravujeme „papíry“
pro kolaudaci.

Nový vodovod v ulici Na Drahách
Stavba byla dokončena. 
Obnova kanalizace v Jeníčkově Lhotě (úsek v délce cca 200m)
Stavební práce budou zahájeny začátkem srpna. Termín dokon-
čení 30. září 2023. Stavbu provádí firma MONTOP CZ spol. s r.o.
pana Jindřicha Lachouta.
Obnova vodovodu v ulici Krátká
Práce byly dokončeny v červnu
2023. 

Ohlédnutí za první polovinou roku 2023

Obnova únikového schodiště budovy mateřské školy
Práce byly dokončeny v červenci 2023.
Oprava komunikací
V první etapě byly opraveny komunikace v Řevnově – Na Basamtku 
a k číslu popisnému 30. Plánují se další opravy.
Projektová dokumentace chodníku od dálničního střediska
do středu obce
V srpnu chceme vyhlásit výběrové řízení na zhotovitele projektové 
dokumentace. Realizace tohoto projektu zůstává prioritou. 
Projekt víceúčelového hřiště 
Byla schválena architektonická studie, na základě které bude v srpnu
vyhlášeno výběrové řízení na zhotovení projektové dokumentace.
Projekt rozšíření a intenzifikace čistírny odpadních vod
Na projektu se již pracuje, termín dokončeni včetně vyřízení staveb-
ního povolení je duben 2024.
Projekt rekonstrukce šaten a klubovny oddílu kopané
Je vypracována architektonická studie. 

Mgr. Zdeněk Turek, starosta obce 

Z uvedených údajů vyplývá, že stavební práce probíhají dle 
plánu. Zrychlit musíme především přípravu projektových do-
kumentací.

Únikové schodiště MŠÚnikové schodiště MŠÚnikové schodiště MŠ

Obnova vodovodu v ulici KrátkáObnova vodovodu v ulici KrátkáObnova vodovodu v ulici KrátkáKomunikace Na BasamtkuKomunikace Na BasamtkuKomunikace Na Basamtku

Nová vrtaná studněNová vrtaná studněNová vrtaná studně
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/pokračování na další straně/

23,7 kilogramu papíru, 21,5 ki-
logramu kovů, 17,2 kilogramu 
plastů, 15,2 kilogramu skla a 
0,4 kilogramu nápojových kar-
tonů. Tolik v průměru vytřídil 
za loňský rok každý obyvatel ČR.
Meziročně jde tak o více než 6-ti 
kilogramový nárůst. Množství vy-
tříděných odpadů v obcích vloni 
sice stagnovalo, ale o to více se 
třídily hlavně kovy a papír pro-

Přehled v oblasti tříděných odpadů za loňský
rok od autorizované obalové společnosti

střednictvím výkupen surovin. 
Zhruba 7 kilogramů kovů a nece-
lé 2 kilogramy papíru prodal ve 
výkupně v průměru jeden Čech.

Rostoucí množství separova-
ného odpadu tradičně následo-
val zvyšující se počet nádob na 
sběr tříděného odpadu. Celkově 
jich máme v ČR k dispozici již 
přes 838 tisíc. Jak se zahušťuje 
sběrná síť nádob, vnímají lidé i 

kratší docházkovou vzdálenost, 
což je motivuje ke třídění. Podle 
průzkumů lidé uvádí, že to k nej-
bližším nádobám na tříděný od-
pad mají v průměru jen 87 metrů.
V roce 1999, kdy s tříděním od-
padů Česká republika systémo-
vě začínala, jsme museli s třídě-
ným odpadem chodit v průmě-
ru dvakrát tak daleko. V někte-
rých obcích také funguje třídě-

ný sběr do pytlů, které mají lidé 
přímo v domácnosti. Kromě to-
ho lze v ČR samozřejmě třídit od-
pady také prostřednictvím výku-
pen surovin nebo sběrných dvorů.

Komfort pro třídění, dostatek 
informací a zájem o životní pro-
středí vloni přivedl další 2 % oby-
vatel ČR mezi aktivní třídiče od-
padů. Z dřívějších 73 % se podíl 
třídících obyvatel ČR zvýšil v ro-
ce 2022 na 75 %.  

Oproti roku 2021 se stalo v ČR
odpadem o 1,5 % méně obalů. 
Množství obalových odpadů tak 
kleslo o více než 20 tisíc tun.
Z celkového množství 1 312 804 
tun vzniklých obalových odpadů 
bylo využito 81 % obalů uvede-
ných na trh v ČR. Konkrétně 71 %
bylo recyklováno, dalších 10 % 
pak bylo využito energeticky. Nej-
vyšší míry recyklace (91 %) se
podařilo dosáhnout u papírových
obalů a lepenky, u skleněných oba-
lů (85 %) a u železných (85 %). 
Velmi dobrou zprávou je, že u plas-
tových obalů se míra materiálo-
vé recyklace zvýšila z předcho-
zích 43 % na 46 %.

Systém třídění a recyklace oba-
lů je v ČR dlouhodobě financo-
ván firmami vyrábějícími nebo do-
vážejícími balené zboží. Na kon-
ci roku 2022 bylo do systému za-
pojeno 21 200 výrobců, plničů
a dovozců baleného zboží. Tyto 
firmy prostřednictvím AOS EKO
-KOM plní svoji zákonnou povin-
nost – zajistit pro obaly uvedené 
na trh v ČR zpětný odběr a využi-
tí v zákonem požadované míře. 
Za to platí do systému poplatek 
podle množství vyprodukova-
ných obalů. Z těchto peněz pak 
EKO-KOM hradí celou řadu ná-
kladů souvisejících s provozem 
sběrné sítě nádob na třídění, do-
tříděním na dotřiďovacích linkách,
recyklací nebo energetickým vy-
užitím vzniklých obalových odpa-
dů. Největší část nákladů před-
stavují přímé platby městům a 
obcím za provoz a obsluhu sběr-
né sítě a zajištění předání obalo-
vých odpadů k využití. Ke konci 
roku 2022 bylo do systému EKO
-KOM zapojeno 6 176 obcí a měst
ČR, 99 % obyvatel ČR tak má 
možnost ve svých městech od-
pady třídit.

Řady lidí, kteří v ČR pravidelně třídí odpad, se loni rozrostly. Už tři čtvrtiny z nás považuje cestu se separovaným odpadem za 
samozřejmost. Vyšší účast se projevila i na množství vytříděných odpadů. Celková výtěžnost tříděných odpadů přepočtená na 
obyvatele ČR se zvýšila na 78 kilogramů! Takové jsou výsledky systému EKO-KOM za minulý rok.
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Mgr. Zdeněk Turek

STŘÍPKY Z OBCE

7-8/2023

   V červnu byly dokončeny dvě významné stavby:                                                                  
1. Připojili jsme novou vrtanou studni na vodovod 
Chotoviny – Červené Záhoří.
2. Vybudovali jsme nový vodovod v ulici Na Drahách.  
   Rada obce schválila přípravu výběrového řízení 
na vypracování projektové dokumentace víceúče-
lového hřiště. Projektovat budeme podle studie 
vypracované panem architektem Chudým.                                         
   Obec požádala Ministerstvo pro místní rozvoj ČR 
o dotaci na druhou etapu rekonstrukce staré bu-
dovy 1. stupně ZŠ Chotoviny. Jedná se o výměnu 
střešní krytiny, zateplení stropu na 2. nadzemním 
podlaží a opravu fasády. Výsledky dotačního řízení 
zatím neznáme. 
   Pro zvýšení bezpečnosti dětí jsme v červenci obno-
vili únikové schodiště v mateřské škole.      
   Na základě stížností občanů a obce Chotoviny na 
velmi špatný mobilní signál, předložila společnost 
T-Mobile návrh na vybudování stožáru, který by byl 
umístěn za budovou obecního úřadu. Na něm by 
bylo možné instalovat i vysílací zařízení jiných ope-
rátorů. Záměr byl projednán v zastupitelstvu obce. 
Zastupitelé vyjádřili obavy z mohutnosti stožáru
a pověřili starostu hledáním dalších možností k po-
sílení signálu v Chotovinách. 
   Rada obce schválila přípravu žádosti o dotaci na 
připojení Chotovin na Jihočeskou vodárenskou 
soustavu. Obec bude v této velmi důležité věci 
spolupracovat se společností Vodohospodářský 
rozvoj a výstavba a.s.   

   RO neschválila obnovu povrchu hřiště mezi by-
tovými domy ve středu obce Chotoviny. Naopak 
schválila pravidelnou prázdninovou údržbu škol-
ního hřiště „U Dubů“. Zájemci o sportování zde mají 
k dispozici malé fotbalové branky a síť na volejbal.

   Rada obce navrhla a zastupitelstvo obce schválilo 
koupi staré nádražní budovy v Chotovinách. Důvod 
je jednoduchý. Budova je součástí historie naší 
obce, chceme ji v této podobě zachovat a zajistit 
tak pěknou  „vstupní bránu“ do Chotovin. Prostory 
využijeme ve prospěch našich občanů.
   Začátkem srpna bude v Jeníčkově Lhotě zahájena
1. etapa obnovy kanalizace. 
   Obec podpořila prodejnu v Řevnově částkou  
8000,– Kč. Bez podpory by tyto služby v malých 
obcích zanikly.

   Od konce června si můžeme v Chotovinách opět 
pochutnat na dobré točené zmrzlině. Připravuje ji 
pro nás rodina pana Máry. Najdete je u autobusové 
zastávky ve středu obce. Děkujeme.

/dokončení ze str. 2/

Zatímco v předchozích letech se musel celý sektor vypořádat
s dopady koronavirové epidemie, loňský rok byl náročný přede-
vším díky hospodářské a energetické krizi. Celý sektor se musel 
vypořádat s výkyvy v poptávce po druhotných surovinách, zpraco-
vatelé pak řešili vysoké ceny energií, obce a odpadové společno-
sti pak ceny paliv. Reálně tak hrozilo, že se systém třídění a zpra-
cování obalových odpadů omezí. Aby k tomuto scénáři nedošlo, 
přikročila AOS EKO-KOM k finančním intervencím. S ohledem na 
výrazné zdražení energie potřebné pro úpravu odpadu a jeho re-
cyklaci se od 1. 7. 2022 postupně navyšovaly platby dotřiďovacím 
linkám odpadů. 

Hlavním cílem bylo zachovat stabilní tok vytříděných odpadů
z obcí na třídicí linky, až po konečné zpracování u recyklátorů tak, 
aby se třídění nemuselo omezit. Dosažené výsledky v recyklaci a 
využití obalů v minulém roce dokazují, že i přes energetickou krizi 
se fungování systému podařilo udržet.

Stávající systém nakládání s tříděným odpadem je dlouhodobě 
rozvíjen a nyní je dostatečně robustní a nastavený přívětivě pro 
spotřebitele. Je schopen ustát nejen energetickou krizi, ale i splnit 
nové požadavky a cíle vyplývající z připravovaného evropského na-
řízení o obalech a dalších norem. Stabilní systém třídění odpadů
a rostoucí zapojení domácností do něj má totiž rozhodující 

význam nejen pro splně-
ní celorepublikových 

odpadových cílů,
ale i pro životní

prostředí.

převzala
Hana Heřmánková, OÚ Chotoviny

Tisková zpráva
AOS EKO-KOM
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Ze zasedání Zastupitelstva obce Chotoviny
Zápis a usnesení ze 4. zasedání konaného dne 8. června 2023 od 19 hodin
v zasedací místnosti Obecního úřadu v Chotovinách

/pokračování na str. 5/

Přítomni:
Mgr. Bětíková, p. Filip, p. Hrstka, 
p. Jordák, Ing. Junová, p. Moos,
p. Malenický, Mgr. Mendel,
PaedDr. Němec – příchod v 19:04 h.,
p. Otradovcová, Mgr. Pražák, 
Mgr. Sochůrková, Mgr. Turek, 
Mgr. Vítovcová, MgA. Volfová 
Omluveni:  -------- 
Návrh usnesení:
Mgr. Mendel, PaedDr. Němec
Ověřovatelé:
Ing. Junová, Mgr. Sochůrková
Zapisovatel: Z. Sumerauerová
Zahájení: v 19:02 hodin
Program: 
  1. Kontrola usnesení z 3. zase-
      dání ZO, informace starosty 
  2. Závěrečný účet obce
      Chotoviny za rok 2022 
  3. Účetní závěrka obce 
      Chotoviny za rok 2022 
  4. Vysílač pro posílení signálu 
  5. Pozemky 
  6. Koupě stavby Táborská
      č. p. 37, Červené Záhoří 
  7. Rozpočtové opatření
      č. 7/2023 
  8. Rozpočtová opatření 
      provedená RO 
  9. Plnění strategického plánu
10. Aktualizace strategického 
      plánu
11. Název nové ulice 
12. Zpráva Kontrolního výboru 
      obce Chotoviny 
13. Aktualizace plánu společných
     zařízení v k. ú. Broučkova Lhota 
14. Dohoda o provedení
      práce Hrstka Josef
Jednání zahájil pan starosta Mgr. 
Zdeněk Turek. Přivítal přítomné
a konstatoval, že zastupitelstvo
bylo řádně svoláno a je usnášení
schopné. Přítomni jsou všichni za-
stupitelé.
Pan starosta navrhuje, aby se dneš-
ní jednání řídilo uvedeným progra-
mem, a navrhuje do bodu č. 5 za-
řadit prodej části pozemku parc. 
č. 117/58 k. ú. Červené Záhoří.
Souhlasí 15, je proti 0, zdržel se 0.
Pan starosta uvedl, že diskuze a 
hlasování budou probíhat ke kaž-
dému bodu zvlášť.
Souhlasí 15, je proti 0, zdržel se 0.
Zapisovatelkou pan starosta pově-
řil Zuzanu Sumerauerovou.
Ověřovateli zápisu pro 4. zasedá-
ní Zastupitelstva obce Chotoviny 
pan starosta pověřil Ing. Junovou
a Mgr. Martinu Sochůrkovou.

Do návrhové komise pro 4. zasedá-
ní Zastupitelstva obce Chotoviny
pan starosta navrhl Mgr. Mendela
a PaedDr. Němce.
Souhlasí 11, je proti 0, zdržel se 4.
Návrhová komise byla schválena.

1. Kontrola usnesení z 3. zasedá-
ní ZO, informace starosty – zápis 
a usnesení z 3. zasedání Zastu-
pitelstva obce Chotoviny byly ově-
řeny Mgr. Bětíkovou a p. Otradov-
covou. Proti zápisu nebyly vzne-
seny námitky, a je proto považo-
ván za schválený.
Dále pan starosta seznámil přítom-
né s následujícími informacemi:
Stavební práce probíhají dle plá-
nu. Do 15. 6. bude dokončena ob-
nova vodovodu v ulici Krátká, vo-
dovod v ulici Na Drahách i napo-
jení vrtu HJ-12 na vodovod Cho-
toviny. Před spuštěním vody do 
soustavy musí ještě proběhnout 
kolaudace.  
15. května byl veřejně projednán
třetí návrh studie víceúčelového 
hřiště, které vznikne na poli pod 
fotbalovým areálem. Sportoviště
je koncipováno stejně jako u před-
chozí varianty především pro výuku
školní tělesné výchovy. Využívat 
ho bude samozřejmě tělovýchov-
ná jednota a široká sportovní ve-
řejnost.
Přilehlé parkoviště přispěje k větší
bezpečnosti dětí přicházejících do 
mateřské školy.                           
Po výstavbě sportoviště a parko-
viště zůstane na pozemku dosta-
tek místa pro další rozvojové zá-
měry obce. Veřejného projednání 
se zúčastnil zpracovatel studie 
Ing. Chudý, který vše řádně vysvět-
lil a doplnil vizualizací. Potvrdil, 
že výstavba sportoviště v tomto 
místě je logická. Hřiště se nachá-
zí blízko školy a bude součástí 
jednoho sportovního areálu s již 
existujícím zázemím. Nedojde ani 
ke znehodnocení tohoto pěkného 
místa, jak se někteří obávali. Ná-
vrh studie a způsob jejího projed-
nání byl přítomnými hodnocen vel-
mi kladně. Nyní se připravuje roz-
počet tohoto záměru a dokončení 
celé studie. Do 13. 6. by mělo být 
hotovo.   
Výběrové řízení na akci „Zpracová-
ní projektové dokumentace – roz-
šíření a intenzifikace ČOV Choto-
viny“ vyhrála firma PIK Vítek s.r.o.,
Kořenského 1025/7, 150 00 Praha 5.
Nabídková cena 928.000 Kč bez
DPH.  

Obec požádala Ministerstvo pro 
místní rozvoj ČR o dotaci na dru-
hou etapu rekonstrukce budovy 
1. stupně ZŠ Chotoviny (výměna 
střešní krytiny, zateplení stropu 
na 2. nadzemním podlaží, oprava 
fasády). 
Pokračují práce na přípravě vodo-
vodního přivaděče z Čekanic do 
Chotovin. Obec uzavřela s Jiho-
českým vodárenským svazem 
smlouvu pod názvem „Dohoda 
vlastníků provozně souvisejících 
vodovodů o jejich vzájemných prá-
vech a povinnostech“. Uzavření do-
hody bylo podmínkou Jihočeské-
ho vodárenského svazu pro pokra-
čování přerušeného stavebního ří-
zení. 
Z důvodu konání tradiční chotovin-
ské poutě bude od 1. 7. do 2. 7. 
2023 uzavřen střed obce Choto-
viny. Objízdné trasy budou stejné 
jako v minulém roce.
Obec podala žalobu na ŘSD ČR
z důvodu neuhrazené faktury za 
vodné a stočné. 
Obec Chotoviny obdržela návrh plá-
novací smlouvy od majitelů po-
zemků v lokalitě Ve Dvoře a nad 
Rybníčkem. Záměrem majitelů je 
tyto pozemky zainvestovat a pro-
dat. První návrh plánovací smlou-
vy RO neschválila. Příští týden pro-
běhne schůzka mezi majiteli po-
zemků – investorem a obcí.                            
Usnesení č. 87/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
bere na vědomí Zápis a usnesení 
z 3. zasedání zastupitelstva obce 
ze dne 9. března 2023 a informa-
ce starosty o činnosti obce.
Hlasování: Souhlasí 15, je proti 0,
zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.

2. Závěrečný účet obce Choto-
viny za rok 2022 – zastupitelé ob-
drželi kompletní doklady, ze kte-
rých se závěrečný účet skládá. Ná-
vrh závěrečného účtu za rok 2022 
byl řádně zveřejněn na úřední des-
ce obce Chotoviny od 19. 5. 2023 
do 8. 6. 2023. Bez připomínek.
Usnesení č. 88/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
projednalo závěrečný účet obce
Chotoviny za rok 2022, jehož sou-
částí je Zpráva o výsledku přezkou-
mání hospodaření obce Chotovi-
ny za rok 2022, a souhlasí s celo-
ročním hospodařením bez výhrad.
Výsledek hlasování: Pro 12, proti 0,
zdržel se 3.
Usnesení bylo přijato.

Usnesení č. 89/2023/Z04
Při přezkoumání hospodaření ob-
ce za rok 2022 podle § 2 a §3 zá-
kona č. 420/2004 Sb., byly zjiště-
ny chyby a nedostatky, které ne-
mají závažnost nedostatků uvede-
ných v § 10 odst. 3 písm. c) záko-
na č. 420/2004 Sb.
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
přijímá opatření k nápravě níže
uvedených chyb a nedostatků.
Charakteristika zjištěné chyby a ne-
dostatku:
Skutečný stav nebyl při dokladové 
inventuře ověřen podle inventari-
začních evidencí.
Popis zjištěné chyby a nedostatku:
Kontrolou hlavní analytické knihy 
obce ke dni 31. 12. 2022 byl zjiš-
těn zůstatek účtu 321 – Dodava-
telé ve výši 584.121,53 Kč. Inven-
turní soupis účtu 321 – Dodava-
telé ke dni 31. 12. 2022 byl dolo-
žen pouze ve výši 583.581,53 Kč 
(sestava: kniha došlých faktur).
Opatření  přijatá k nápravě chyb a 
nedostatků:
Účetní zaúčtovala na účet 321 
dne 6. 1. 2023 částku faktury
485.391,98 Kč, DUZP 31. 12.
2022 a předložila inventární komi-
si soupis účtu 321 s touto částkou.
Faktura měla být správně zaúčto-
vána na částku 485.931,98 Kč. 
Skutečný stav nebyl v dokladové 
inventuře k 31. 12. 2022 ověřen 
podle inventarizačních evidencí.
Dne 17. 1. 2023 účetní správně za-
účtovala fakturu č. 24222442 na 
částku 485.931,98 Kč na účet 321
do účetního období roku 2022, tak-
že v účetnictví a uzávěrce roku 2022
byla faktura správně. V den pře-
zkumu hospodaření obce (6. 3. 
2023) byl tento opravený doklad 
zařazen s vysvětlením do inven-
turního soupisu účtu 321.
Lhůta:
Přezkoumávajícímu orgánu bude 
podána písemná zpráva o plnění 
přijatých opatřeních do 30. 6. 2023.
Výsledek hlasování: Pro 11, proti 0, 
zdržel se 4.
Usnesení bylo přijato.
3. Účetní závěrka obce Chotovi-
ny za rok 2022 – povinnost schva-
lovat účetní závěrku obce je stano-
vena Vyhláškou č. 220/ 2013 Sb.
Účetní závěrku schvaluje podle no-
velizovaného zákona o obcích za-
stupitelstvo obce. Schvalující or-
gán schválí účetní závěrku na zá-
kladě předložených nebo vyžáda-
ných podkladů, pokud zjistí, že
schvalovaná účetní závěrka posky-
tuje věrný a poctivý obraz účetni-
ctví a finanční situace účetní jed-
notky.
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Účetní závěrku představuje sou-
bor finančních výkazů, které účet-
ní jednotka sestavuje za účetní ob-
dobí k rozvahovému dni.
Jsou to výkazy a zprávy, které jsou
nedílnou součástí účetní závěrky:
Rozvaha
Výkaz zisku a ztráty
Příloha
Zpráva o výsledku přezkoumání
hospodaření
Inventarizační zpráva obce a ZŠ
a MŠ Chotoviny
Zpráva o provedení finanční kon-
troly dle zákona 320/2001 Sb.
Zápisy z jednání finančního výboru
Protokol o schválení účetní závěrky
Výsledek hospodaření ve výši – 
622.343,39 Kč bude přeúčtován
účetním zápisem dnem schválení 
účetní závěrky na účet 432 – Výsle-
dek hospodaření přecházejících
účetních období.
Informaci o schválení účetní zá-
věrky, včetně souvisejících infor-
mací předá účetní jednotka do Cen-
trálního systému účetních informa-
cí státu podle technické vyhlášky
o účetních záznamech. Předání in-
formací zajistí účetní.
Usnesení č. 90/2023/Z04
Zastupitelstvo obce schvaluje účet-
ní závěrku obce za rok 2022 bez
připomínek a výhrad. Výsledek hos-
podaření ve výši – 622.343,39 Kč 
bude přeúčtován dnem schválení 
účetní závěrky.
Výsledek hlasování: Pro 11, proti 0,
zdržel se 4.
Usnesení bylo přijato.

4. Vysílač pro posílení signálu 
– společnost T-Mobile Czech Re-
public, a. s. podala žádost o pro-
jednání záměru umístění teleko-
munikační věže (základová stani-
ce – ZS) na obecním pozemku 
parc. č. 101/1 v k. ú. Chotoviny. 
Stavba ZS bude řešit pokrytí sig-
nálem operátora T- Mobile v obci 
a blízkém okolí. Staticky bude na-
vržena tak, aby bylo možno insta-
lovat obdobné vysílací zařízení dal-
ších operátorů. Uvažováno je s výš-
kou věže 40 – 45 m. Technologi-
cké zařízení bude umístěno u paty 
stožáru a instalace antén na kon-
strukci stožáru. Celý areál bude 
oplocen a jeho velikost je předpo-
kládána cca 10 x 10 m. Napájení 
technologie na zdroj elektrické ener-
gie bude řešeno přes podružné 
měření z budovy obecního úřadu 
(pokud bude dostatečná rezerva
pro 3x25A), případně samostat-
nou smlouvou s dodavatelem 
energie.
Mgr. Vítovcová navrhuje prověřit 
možnost, zda operátoři nemohou 
nabídnout jiný menší vysílač sig-
nálu umístěný například na stře-
chu budovy.

Usnesení č. 91/2023/Z04

Zastupitelsto obce pověřuje pana 
starostu prověřením dalších mož-
ností řešení posílení signálu v Cho-
tovinách.
Výsledek hlasování: Pro 15, proti 0,
zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.

5. Pozemky
- Prodej pozemku parc. č. 1423/14
k. ú. Řevnov – pan J. K. podal žá-
dost o odkup pozemku parc. č. 
1423/14, ostatní plocha, jiná plo-

2cha o celkové ploše cca 138 m
k. ú. Řevnov. Pan J. K. je vlast-
níkem sousedních pozemků, vý-
še zmíněný pozemek dlouhodobě 
využívá, má zde umístěnu i část 
skladu pro svou dílnu na pozem-
ku st. p. 27/2.
Zastupitelstvo obce na svém pře-
dešlém zasedání schválilo záměr 

2prodeje za cenu 650 Kč/m .
Usnesení č. 92/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
schvaluje prodej pozemku parc. 
č. 1423/14 k. ú. Řevnov za cenu 

2650 Kč/m .
Výsledek hlasování: Pro 13, proti 0,
zdržel se 2.
Usnesení bylo přijato.
- Záměr prodeje pozemku parc. 
č. 1423/3 k. ú. Řevnov – manže-
lé F. podali žádost o odkup pozem-
ku parc. č. 1423/3, ostatní plo-
cha, jiná plocha o celkové ploše 

2cca 334 m  k. ú. Řevnov. Manže-
lé F. jsou vlastníky sousedních po-
zemků, výše zmíněný pozemek
dlouhodobě využívají, mají zde umí-
stěn i přístřešek pro automobil.
Rada obce Chotoviny doporučila 
záměr prodeje pozemku parc. č. 
1423/3 k. ú. Řevnov schválit za 

2cenu 650 Kč/m .
Usnesení č. 93/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
schvaluje záměr prodeje pozem-
ku parc. č. 1423/3 k. ú. Řevnov za 

2cenu 650 Kč/m .

Výsledek hlasování: Pro 15, proti 0,
zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
- Záměr prodeje části pozemku 
parc. č. 1056/1 k. ú. Sedlečko u 
Chotovin – pan F. B. podal žádost 
o odkup části pozemku parc. č. 
1056/1, ostatní plocha, ostatní ko-

2munikace o ploše cca 150 m  k.ú. 
Sedlečko u Chotovin. Pan F. B. je 
vlastníkem stavby, která se nachá-
zí částečně i na pozemku 1056/1.
Jelikož se jedná o pozemek ko-
munikace, není v zájmu obce pro-
dávat takto velkou část pozemku. 
Pro legalizaci stavby váhy postačí 
podej zastavěné části pozemku o 

2ploše cca 32 m . 
Rada obce Chotoviny doporučila 
záměr prodeje zastavěné části po-
zemku parc. č. 1056/1 k. ú. Sed-

2lečko u Chotovin o ploše cca 32 m
2schválit za cenu 650 Kč/m .

Usnesení č. 94/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny
schvaluje záměr prodeje v omeze-
ném rozsahu oproti žádosti, tedy 
jen záměr prodeje zastavěné části 
pozemku parc. č. 1056/1 k. ú. Sed-

2lečko u Chotovin o ploše cca 32 m
2za cenu 650 Kč/m .

Výsledek hlasování: Pro 14, proti 0,
zdržel se 1.
Usnesení bylo přijato.
- Prodej části pozemku parc. č. 
117/58 k. ú. Červené Záhoří – spo-
lečnost EG.D, a. s., Lidická 1873/
36, Černá Pole, 602 00 Brno po-
dala žádost o odkup části pozem-
ku parc. č. 117/58, tato část byla 
označena na novém geometrickém
plánu č. 884-446/2023 číslem 

2parcely 117/74 o ploše 32 m  k. ú. 
Červené Záhoří. Tento pozemek
bude využit pro výstavbu nové tra-
fostanice.

/pokračování na str. 6/
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Každoroční odečty vodoměrů

Zastupitelstvo obce na svém za-
sedání dne 31. 5. 2019 usnese-
ním č. 64/2019/ZO4 záměr schvá-

2lilo za cenu 200 Kč/m .
Vzhledem k vývoji cen pozemků 
od roku 2019 navrhujeme prodej
části pozemku parc. č. 117/58 no-
vě označené čís. 117/74 v k. ú.
Červené Záhoří o celkové ploše

2 232 m  za cenu 700 Kč/m .
Usnesení č. 95/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
schvaluje prodej části pozemku
parc. č. 117/58 nově označené
čís. 117/74 k. ú. Červené Záhoří

2o celkové ploše 32 m  za cenu
2700 Kč/m , celkem za 22.400 Kč.

Hlasování: Souhlasí 12, je proti 0, 
zdržel se 3.
Usnesení bylo přijato.

6. Koupě stavby Táborská č. p. 37,
Červené Záhoří – vlastník stavby 
č. p. 37, Chotoviny, Červené Záho-
ří stojící na pozemku st. p. 43 k. ú.
Červené Záhoří nabídl prostředni-
ctvím realitní kanceláře tento objekt
k prodeji za cenu 2.000.000 Kč. Po- 
zemek st. p. 43 je v majetku České
republiky, Správy železnic a při-
lehlý pozemek parc. č. 141/8 k. ú. 
Červené Záhoří, který je využíván 
společně se stavbou, je v majetku 
Českých drah a. s., oba subjekty 
přislíbily jejich odprodej budoucí-

mu vlastníku objektu č. p. 37.
Rada obce Chotoviny doporučuje 
tento objekt vzhledem k jeho stra-
tegické poloze, možnosti parko-
vání, bezbariérovému přístupu a 
možnosti budoucího využití pro
potřeby obce zakoupit.
Usnesení č. 96/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
schvaluje koupi objektu č. p. 37 
ulice Táborská, Chotoviny, Červe-
né Záhoří za cenu 2.000.000 Kč.
Výsledek hlasování: Pro 15, proti 0,
zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.

7. Rozpočtové opatření č. 7/2023
– v návrhu rozpočtového opatření 
č. 3/2023 jsou navýšeny finance na
odsouhlasený nákup stavby č. p. 37
v ulici Táborská, k. ú. Červené Zá-
hoří. Financování je z rezervy obce.
Usnesení č. 97/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
schvaluje návrh rozpočtového opa-
tření č. 7/2023, které je nedílnou 
součástí tohoto zápisu a usnesení.
Výsledek hlasování: Pro 15, proti 0,
zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.

8. Rozpočtová opatření schvále-
ná Radou obce Chotoviny – roz-
počtová opatření č. 4/2023, č. 5/
2023 a č. 6/2023 provedená RO 
Chotoviny jsou nedílnou součástí 
tohoto zápisu a usnesení.

Usnesení č. 98/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
bere na vědomí rozpočtová opatře-
ní provedená RO Chotoviny č. 4/
2023, č. 5/2023 a č. 6/2023.
Hlasování: Souhlasí 15, je proti 0,
zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
9. Plnění strategického plánu
Strategický cíl č. 1
Strategický cíl 1 (SC1) – Zajištěním
podmínek pro rozšíření nabídky
a zvýšení kvality zdravotní péče a
rozvoje zdravého životního stylu
obyvatel přispět k navýšení lidské-
ho kapitálu obce
SO 1.1 - Zachování ordinace ob-
vodního lékaře a zubního lékaře.
SO 1.2 - Zajištění ordinace dětské-
ho lékaře. 
SO 1.3 - Zajištění lékárny případ-
ně obdobné služby, kterou bude 
zajištěna distribuce léků obyvate-
lům obce.
SO 1.4. - Vybudování víceúčelové-
ho volně přístupného sportoviště.
(R. 2022 vypracována studie, před
dokončením druhá varianta studie).
SO 1.5 - Rozšíření dětských kout-
ků, tělocvičných plácků a vytváře-
ní vycházkových okruhů (R. 2022 
– rozšířeny dětské koutky).
SO1.6 - Zajištění možnosti rekreač-
ního koupání v obci. 
8.4.2  Strategický cíl č. 2
Strategický cíl 2 (SC2) – Rozšíře-
ním nabídky kulturního kalendáře 
obce a podporou spolkových akti-
vit zamezit dalším škodám na so-
ciálním kapitálu obce napáchaných
pandemií COVID-19
SO 2.1 - Rozšíření nabídky kultur-
ního kalendáře obce o akce typu: 
koncerty vážné a populární hud-
by, divadelní představení, filmo-
vá představení, zábavy a diskotéky
apod. (Průběžně se připravují jed-
notlivé akce – nutno vytvořit plán 
na celý rok.)
SO 2.2 - Podpora tradičních i stá-
vajících akcí pořádaných místními
spolky s cílem navázat a dále roz-
víjet úspěšné aktivity místních spol-
ků a občanů. (Podpora probíhá 
průběžně – výstavy, oslavy výročí 
spolků.)
8.4.3  Strategický cíl č. 3
Strategický cíl 3 (SC3): Vytvářet 
podmínky pro zachování a rozvoj 
stávajících a vzniku nových služeb
pro obyvatele obce, včetně služeb
hromadné dopravy – zachování a 
rozvoj služeb v obci bude závislý 
především na celkovém rozvoji ob-
ce a růstu počtu obyvatel. 
SO 3.1 - Rozšíření nabídky spojů 
hromadné dopravy do okresního 
města (Při jednáních o jízdních řá-
dech opakujeme požadavky na roz-

šíření a úpravu jízdních řádů. Daří 
se prosadit pouze kosmetické úpra-
vy jízdních řádů.) 
8.4.5 Strategický cíl č. 4
Strategický cíl č. 4 (SC4): Zlepšo-
váním technické infrastruktury 
obce přispívat ke zvyšování kva-
lity života obyvatel obce
SO 4.1 - Pokračovat v pravidel-
ných opravách povrchu místních 
komunikací.                                               
(V roce 2022 byly opraveny ko-
munikace v Chotovinách – Lo-
mená, Úzká, mezi bytovými domy
ve Stříbrné aleji, v Kaštanové aleji 
a části komunikace Na Kůskovci, 
v Jeníčkově Lhotě komunikace k
zámečnictví, v Liderovicích komu-
nikace na návsi, v Moravči komu-
nikace směrem na Borotín a v Řev-
nově část obecní komunikace ve-
doucí z Radkova směrem na Kos-
telec.)
SO 4.2 - Budování chodníků (v ro-
ce 2022 byl vybudován chodník
od pošty k obecnímu úřadu).
SO 4.3 - Zajištění dodávek dosta-
tečného množství kvalitní pitné vo-
dy do všech domácností v obci.  
(V roce 2022 byl obnoven vodo-
vod v ulici Lomená a vodovodní 
řad v Sedlečku – jižní větev. Do-
končena byla dokumentace a zís-
káno stavební povolení pro projekt
„Propoj do průmyslové zóny“, dá-
le byl připraven projekt obnovy 
vodovodu v ulici Krátká a projekt 
obnovy části kanalizace v Jeníčko-
vě Lhotě. Dokončen projekt připo-
jení vodovodu Chotoviny na Jiho-
českou vodárenskou soustavu a
podána žádost o stavební povole-
ní!!!! Významně jsme snížili ztrá-
ty ve vodovodní síti v Chotovinách.)
SO 4.4 - Intenzifikace ČOV a zvý-
šení podílu domácností napojených
na ČOV.                                          
(V roce 2022 byla obnovena ka-
nalizace v ulici Lomená a vypra-
cována studie na rozšíření ČOV 
Chotoviny.)
SO 4.5 - Zvyšovat kvalitu veřej-
ného prostoru.
(V roce 2022 byly nainstalovány 
herní prvky, nové lavičky, odpad-
kové koše a prováděna pravidel-
ná údržba veřejné zeleně.)
SO 4.6 - Podpora zásobování do-
mácností energiemi přátelskými
k životnímu prostředí (osvěta). 
(Rozvíjení podpory zásobování do-
mácností energiemi přátelskými 
k přírodě – zajištěno vypsanými ná-
rodními a krajskými dotacemi –
„kotlíkové dotace, zelená úsporám“.
Existuje dostatečná informační 
osvěta. Pomáháme občanům v pří-
padě individuálních dotazů.)

V měsíci srpnu opět proběhnou pravidelné 
odečty vodoměrů. V Chotovinách a v Čer-
veném Záhoří se bude odečítat v pracovních 
dnech od 7. srpna vždy v odpoledních ho-
dinách, v Jeníčkově Lhotě proběhnou odečty 
v pátek 18. srpna v podvečer a v Moravči
a ve Rzavé pak v sobotu 19. srpna v dopo-
ledních hodinách.
Každým rokem se snažíme všechny obyvatele informovat o odeč-
tu v daném místě papírovým oznámením, které dostáváte do 
poštovních schránek. U spousty nemovitostí však stále poštov-
ní schránka chybí nebo je poškozená, proto je problematické
oznámení někde zanechat. Informace o dnech odečtů najdete
opět na webových stránkách obce v Aktualitách, případně v sekci
Obec --- Poplatky, vodné, stočné.
Majitele nemovitostí tímto žádáme o spolupráci při odečtech,
tedy o kontrolu funkčnosti domovních zvonků a zpřístupnění 
vodoměru pracovníkům firmy T-Servis, kteří jsou obcí pověře-
ni odečty provést. Majitele nemovitostí, kteří nebudou v době 
odečtu ve své nemovitosti k zastižení, žádáme, aby stav vodo-
měru v období od 7. do 31. srpna doručili na Obecní úřad 
Chotoviny. Jediným uznávaným způsobem oznámení stavu 
vodoměru je fotografie, kterou můžete zaslat e-mailem na  

poplatky.ou@chotoviny.cz,
zasláním zprávy na tel. číslo 734 578 549

(SMS, WhatsApp, Messenger)
nebo vhozením fotografie vodoměru do schránky u vchodu na 
obecní úřad. Nezapomeňte uvést datum vyfocení a adresu odběr-
ného místa, což by mělo být samozřejmostí, aby bylo vše jasné.

H. Heřmánková, OÚ Chotoviny
/dokončení na str. 7/



LISTY CHOTOVINSKA 77-8/2023

SO 4.7 - Zavádění moderních tech-
nologií pro snížení energetické ná-
ročnosti obecních budov a zaříze-
ní. (Průběžně měníme staré osvět-
lení za nové LED. Veřejné budovy 
obce jsou zateplené, s vyhovují-
cími okny a nejmodernějšími ply-
novými kotli. Zavedení systému 
rekuperace je finančně nákladné
a pro stávající stavby nepříliš vhod-
né. Výhodnost Instalace fotovol-
taických panelů na obecní budo-
vy prověřujeme.) 
SO 4.8 - Zvýšit informovanost a 
komunikaci s občany (více infor-
mačních kanálů).
(V roce 2022 byl zřízen venkovní 
rozhlas.)
Usnesení č. 99/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
bere na vědomí průběžné vyhod-
nocení strategického plánu obce 
na roky 2022 - 2028.
Hlasování: Souhlasí 15, je proti 0,
zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.

10. Aktualizace strategického 
plánu – aktualizace strategického 
plánu se týká konkrétně Přílohy 2:
Plánované projekty, kde došlo k 
vyznačení již hotových projektů a 
zároveň zapsání projektů nových.
Konkrétně byly dokončeny stav-
by: Obnova vodovodu a kanaliza-
ce ulice Lomená, Obnova vodo-
vodu v Sedlečku, byly dokončeny 
komunikace v Jeníčkově i Brouč-
kově Lhotě. Byla dokončena I. eta-
pa rekonstrukce ZŠ a realizace her-
ních prvků v obci a osadách. Do 
strategického plánu bychom rádi 
doplnili tyto akce: Připojení hydro-
vrtu HJ 12 (realizace v letošním
roce), Obnova kanalizace Jeníčko-
va Lhota (realizace I. etapy v le-
tošním roce), Chodníky od středu 
obce k dálnici (probíhá projekto-
vá příprava) a Přístavba obecního 
úřadu (rozšíření možností občan-
ské vybavenosti).  
V letošním roce proběhne ještě
realizace staveb: Vodovodní pro-
poj do průmyslové zóny, obnova
vodovodu Krátká a v případě vy-
psání dotací bychom v nejbližší 
době rádi zrealizovali II. etapu re-
konstrukce ZŠ a odhlučnění spor-
tovní haly, tyto stavby jsou plně 
připraveny k realizaci.
Obec Chotoviny intenzivně pracu-
je na zlepšení kvality života v obci 
a realizuje nejen stavby uvedené 
ve strategickém plánu, ale i stav-
by uvedené v plánu obnovy, či stav-
by, které nejsou uvedeny ani v jed-
nom z těchto dokumentů. Pravi-
delně probíhají obnovy komunika-
cí, vodovodních i kanalizačních 
řadů a stavební úpravy veřejných 
budov, tak aby bylo dosaženo je-
jich efektivnějšího využití a eko-
nomického provozu, jako napří-
klad: Zateplení obecního úřadu, vý-

měna kotle, zateplení kulturního 
domu a výměna kotlů a nevyhovu-
jících oken a dveří, I. etapa rekon-
strukce ZŠ a výměna kotlů, pře-
stavba MŠ, kde nás v nejbližší době
čekají ještě stavební úpravy skle-
pů a výměna kotle. Průběžně mě-
níme staré osvětlení za nové LED.
Mgr. Vítovcová připomíná, že by 
bylo dobré při aktualizaci strate-
gického plánu vytvořit pracovní 
skupinu, která se aktualizací bude 
zabývat.
Usnesení č. 100/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny
schvaluje předloženou aktualiza-
ci přílohy 2 strategického plánu, 
která je nedílnou součástí zápisu 
a usnesení.
Hlasování: Souhlasí 13, je proti 0, 
zdržel se 2.
Usnesení bylo přijato.

11. Název nové ulice – v měsíci 
květnu získala obec do svého vlast-
nictví nově vybudovanou komu-
nikaci na pozemku parc. č. 1135/1
k. ú. Červené Záhoří v lokalitě ur-
čené k zástavbě. Je tedy potřeba 
této ulici přidělit název, aby nově 
vznikající domy měly svá adresní 
místa. Rada obce navrhuje vybrat 
ze dvou názvů:
ulice Koskova – dle vojevůdce
Kosky, po kterém je pojmenován
i vrch Koska.
ulice Větrná – jelikož je zde větrno
Je možné hlasovat i o jiném názvu,
jehož návrh může kdokoli přednést.
Další návrhy o názvu ulice neby-
ly navrhnuty. Pan starosta navrhu-
je nejprve jednat o názvu ulice
Koskova.
Usnesení č. 101/2023/Z04
Zastupitelstvo Obce Chotoviny 
schvaluje nový název komunikace
na pozemku parc. č. 1135/1 k. ú.
Červené Záhoří - ulice Koskova.
Hlasování: Souhlasí 13, je proti 2, 
zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
Vzhledem k přijetí usnesení o no-
vém názvu ulice Koskova již o ná-
zvu ulice Větrná nebylo hlasováno.

12. Zpráva Kontrolního výboru
obce Chotoviny – zastupitelé obdr-
želi Zápis z 2. zasedání kontrolní-
ho výboru ze dne 25. 1. 2023.
Mgr. Vítovcová přečetla a vysvět-
lila jednotlivé body předmětu kon-
troly. Doporučila zastupitelstvu
přijmout opatření na úpravu vnitř-
ní směrnice pro evidenci veřej-
ných zakázek a zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu obce Cho-
toviny. Například jsou zakázky, kde
cena by neměla být jediným kri-
tériem. Neměl by být zvýhodňo-
ván žádný subjekt a mělo by být
výběrové řízení otevřené. Jako váž-
né zjištění uvedla, že výkaz výměr 
byl zpracován firmou, která byla 
oslovena k účasti na výběrovém 
řízení.

Pan starosta odpověděl, že obec 
nezvýhodňuje žádný subjekt. U za-
kázek malého rozsahu obec oslo-
vuje minimálně tři firmy, o kterých
ví, že svou práci dobře odvedou. 
V současné době již nedochází ke 
zpracování výkazu výměr firmou, 
která se výběrového řízení účastní.
Mgr. Vítovcová navrhuje usnesení:
Usnesení č.102/2023/Z04
Zastupitelstvo obce ukládá vede-
ní obce do příštího zasedání zastu-
pitelstva připravit návrh opatření 
k nápravě vytknutých nedostatků 
kontrolním výborem.
Hlasováni: pro 4, proti 6, zdrželo 
se 5.
Usnesení nebylo přijato.
Usnesení č. 103/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
bere na vědomí zápis z 2. zase-
dání kontrolního výboru ze dne 
25. 1. 2023.
Výsledek hlasování: Pro 13, proti 0,
zdržel se 2.
Usnesení bylo přijato.
Mgr. Vítovcová doplnila, že se kon-
trolní výbor zabýval podnětem ke 
kontrole od paní V. K., kdy poda-
la ústní stížnost na zastupitelstvu 
obce konaném 14. 12. 2022, že 
jejím zletilým dětem nebyly včas 
dodány volební lístky pro komu-
nální volby. Kontrolní výbor může 
posoudit jak byla stížnost podána 
a jak ji obec vyřídila.
Pan starosta uvedl, že na přípra-
vu a průběh voleb nebyla podána 
žádná oficiální stížnost. Včasné ne-
dodání volebních lístků bylo ihned
napraveno poté, co paní V. K. ne-
dodání lístků telefonicky nahlásila.

13. Aktualizace plánu společných
zařízení v k. ú. Broučkova Lhota
Zastupitelé obdrželi Komplexní po-
zemkové úpravy v k. ú. Broučkova 
Lhota. Změny, které proběhly v 
rámci aktualizace jsou:

- nové sjezdy na pozemky z komu-
  nikace vyšší třídy
- změna trasy polní cesty HC3b
  (nově cesta podél plotů, vypuště-
   ní jednoho směrového oblouku)
- rozšíření LBC17 a zkrácení 
  LBK44 na žádost Regionální 
  dokumentační komise
- řešení nesouladů druhů pozemků
Usnesení č. 104/2023/Z04
Zastupitelstvo obce Chotoviny 
schvaluje aktualizovaný plán spo-
lečných zařízení KPÚ Broučkova 
Lhota.
Výsledek hlasování: Pro 11, proti 0,
zdržel se 4.
Usnesení bylo přijato.

14. Dohoda o provedení práce 
Hrstka Josef – vzhledem ke sku-
tečnosti, že pan Josef Hrstka je 
členem Rady obce Chotoviny, je 
nutné dle zák. č., o obcích, ve zně-
ní pozdějších předpisů (dále také
jako "zákon o obcích") schválení 
Dohody o provedení práce mezi 
Josefem Hrstkou a obcí Chotovi-
ny zastupitelstvem obce. Předmě-
tem Dohody o provedení práce je 
pohotovost v Jednotce sboru do-
brovolných hasičů obce Chotovi-
ny JPO III.
Usnesení č. 105/2023/Z04
Zastupitelstvo obce schvaluje Do-
hodu o provedení práce mezi pa-
nem Josefem Hrstkou a obcí Cho-
toviny na období od 9. 6. 2023
do 30. 6. 2023.
Souhlasí 12, je proti 0, zdržel se 3.
Usnesení bylo přijato.
Pan starosta ukončil zasedání za-
stupitelstva v 20:51 hodin.
Přílohy zápisu:
1) Prezenční listina
2) Zveřejněná informace o koná-
    ní 4. zasedání ZO
Zápis byl vyhotoven 12. 6.  2023

Zapisovatelka:
Zuzana Sumerauerová

      PONDĚLÍ   8:00 – 12:00
      STŘEDA 13:00 – 17:00
      PÁTEK  13:00 – 17:00
      SOBOTA   7:30 – 12:00

OD 1. 8. 2023 ROZŠIŘUJEME

OTEVÍRACÍ DOBU SBĚRNÉHO DVORA
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Šimon Malenický

Eliot Oliver Zelníček

Červené Záhoří

Chotoviny

Noví občánci

BLAHOPŘEJEME JUBILANTŮM
Svá významná životní jubilea oslavili nebo v nejbliž-
ších dnech oslaví tito naši občané:

Všem jubilantům přejeme do dalších let pevné
zdraví a mnoho spokojenosti a osobní pohody.

60 let Eva Hloušková, Řevnov
 Milan Pecka, Červené Záhoří
65 let Aleš Žákavec, Červené Záhoří
 Jaroslav Koželuh, Chotoviny
 Josef Jeřábek, Chotoviny
 Miluše Máčková, Červené Záhoří
 Milena Dvořáková, Broučkova Lhota
70 let Slávka Kořená, Chotoviny
 Jiří Poustka, Červené Záhoří
75 let Jaroslava Lhotová, Chotoviny
 Václav Novotný, Chotoviny
 Milada Šandová, Chotoviny

 80 let František Bervida, Rzavá
 Jaroslava Červená, Moraveč
90 let Josef Procházka, Polánka
95 let Marie Slepičková, Beranova Lhota
97 let Miloslav Pekárek, Červené Záhoří

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ JE SPOLUFINANCOVÁNO 

PĚNĚŽNÍMI PROSTŘEDKY Z JIHOČESKÉHO 

KRAJE V RÁMCI DOTAČNÍHO PROGRAMU 

NA PODPORU               NAROZENÝCH DĚTÍ

 Z JIHOČESKÉHO             KRAJE 

   Vítání občánků 2. 6. 2023 
Artem Forkosh • Miroslav Heřmánek

Matyáš Gigal • Eliška Karasová • Alex Kopta

   Tomáš Krejčí • Amálie Kromková • Vojtěch Muzikář

Gabriel Nekvinda • Alexandra Mannová • Tadeáš Poustka

   Jaroslav Skořepa • Jakub Pachmann • Amálie Sekalová

NOVÉ KNIHY
PRO DOSPĚLÉ

PRO DĚTI

Marie Knotková

Jo Thomas – Vůně španělských
třešní - po třech neúspěšných 
zásnubách Beti nutně potřebuje 
všechno hodit za hlavu a začít
znova. A přesně na to jsou ideál-
ní sluncem zalité kopce jižního 
Španělska. Jenže všechno není 
jen sangria a siesta. Beti si na-
jde práci na starém andaluském 
statku, kde musí v sadu sbírat 
třešně, zalévat stromy a získat
si přízeň svého temperament-
ního šéfa Antonia. Zatímco Beti 
tráví víc a víc času na horkém
sluníčku, oblíbí si španělský ži-
votní styl. Když se učí umění fla-
menca, zjistí, že jde o mnohem 
víc než o pouhý tanec plný váš-
ně. Stačí se uvolnit a naslouchat 
rytmu svého srdce.
Věra Fojtová – Zbav nás od zlého
- příběh z jihomoravské vesnice 
padesátých let minulého století. 
Počáteční euforie obyvatel opad-
la a zůstala jen tvrdá realita. Na 
jaře je ve starém lomu nalezena 
mrtvola muže ve značném stup-
ni rozkladu. Později je identifi-
kována jako místní Pavel Kuna,
jehož náhlé zmizení pokládali 
vesničané za odchod. Nebyl by 
ostatně první ani poslední. Určit
příčinu smrti je obtížné, proto zní
konečný verdikt jako nešťastná 
náhoda. Karel Bednář, bývalý 
četník, který se vzhledem k po-

litické situaci v zemi
rozhodl od četnictva odejít a vě-
novat se hospodářství, má však o 
tom, že se jednalo o nešťastnou
náhodu, značné pochybnosti.
Veronika Rubínková – Samota 
Christlhov - stavení Christlhof, 
nebo také Pohádka na Šumavě, 
nechvalně proslulo působením 
sériového vraha Ivana Roubala. 
Vražedné běsnění se v něm prý 
probudilo právě tady. Temné le-
gendy, které tento statek obestí-
rají, hovoří o čarodějnici, která 
stavení proklela. Kletba dožene 
každého, kdo dům vlastní. Po 
stopách čarodějnice se vydává 
Julius von Živný, syn první pošt-
mistrové v Čachrově a levobo-
ček rakouského rytíře. Ale každá
legenda začíná tam, kde končí 
pravda.
Beate Maxian – Vražda ve Vídni
- Hilde Jahnová, investigativní no-
vinářka Vídeňského posla, sedí 
v kavárně v devátém obvodu a
sleduje prázdnou budovu firmy. 
Hoří nedočkavostí. Očekává to-
tiž příchod svého informátora, 
se kterým si domluvila schůzku. 
Neznámý muž jí má předat důle-
žité podklady, které se týkají třas-
kavého případu, od jehož zveřej-
nění si slibuje průlom ve své ka-
riéře. Když do budovy vejde muž,
vyráží Hilde za ním. Setkání se 
však promění ve smrtící past.

Irena Kaftanová – O třech vílách
- pohádkové příběhy o třech ví-
lách, které spolu kamarádí. Krát-
ké věty s velkými písmeny dopl-
něné o veselé ilustrace jsou vhod-
né i pro začínající čtenáře. Víla 
Rokytka žije v lese, Věnička je 
vílou luční a Orobinka obývá se 
svým tatínkem nedaleký rybní-
ček. Přesto se všechny tři schá-
zí a vyprávějí si navzájem, co se 
jim kdy zajímavého přihodilo a
když je potřeba, umí si vzájem-
ně pomoci.
Pavel Brycz – Česnek útočí, se
 vším zatočí - malé upírky Ela a 
Hela začaly chodit do stejné ško-
ly jako Emil. Všichni žáci i učite-
lé jsou v ohrožení života, ale Emil
ví své. Boj na život a na smrt za-
číná. Naštěstí má Emil za sebou 
partu neohrožených česnektariá-
nů a společně se rozhodnou kri-
zovou situaci ve škole vyřešit na 
vlastní pěst. Další příběh z úspěš-
né série o Emilovi a upírech je
tady! Kniha je určena pro děti 
od 6 let.

Jiří Šimek – Pohádkové poví-
dačky z Vysočiny - kniha pro ma-
lé i velké čtenáře, kde se ve dvou 
desítkách povídek setkají s po-
hádkovými postavami a prožijí 
s nimi dobrodružné putování po 
Vysočině. Povídkám zároveň do-
dávají kouzelnou atmosféru skvě-
lé ilustrace samotného autora.

OBECNÍ
KNIHOVNA

OZNAMUJE

Zrušení
pevné
linky.

TERMÍN DOVOLENÉ

604 758 526

22. – 24. 8.

Zůstává mobilní.
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Vážení spoluobčané, 
po přečtení článku zastupitelek TOP O9, který byl uve-
řejněn v minulých Listech Chotovinska si neodpustím 
alespoň krátký komentář.
1. „Je zřejmé, že vedení obce nehodlá vyslyšet ty námitky 

z řad veřejnosti z minulého veřejného projednání z
28. 11. 2022, které směřovaly proti tomu, zda byla volba 
této lokality pro vybudování sportoviště správná (svažitý
pozemek, na krásném místě, pořízený za 7 000 000,– Kč, 
jež je možné využít i jinak).  Současně je třeba se za-
myslet nad ekonomickou náročností projektu a dopa-
dům na obecní rozpočet, a zda se touto výstavbou ne-
ohrozí realizace jiných, důležitějších projektů”.

Právě z veřejného jednání konaného 28. 11. 2022 
zcela jasně vyplynul závěr, že vybudování více-
účelového hřiště v této lokalitě je nejlepší variantou. 
Vznikne jeden ucelený sportovní areál. Nebude nutné 
utrácet peníze za další zázemí pro sportoviště. Docház-
ková vzdálenost pro školní děti bude ideální. Nevadí nám, 
že na krásném místě vznikne sportoviště pro děti. Koupili 
jsme ho pro tento účel a zůstane hodně čtverečních metrů 
pro další obecní potřeby.                                                                            
Odhad na realizaci stavby je 12 000 000,– Kč. To musí 
obec naší velikosti zvládnout. Samozřejmě budeme hledat 
dotační možnosti.  

Dovoluji si reagovat na článek z minulého čísla 
Listů Chotovinska „Zahrádkářská výstava na prahu 
druhé dvacítky“. Protože je v něm několik zásadních 
chyb, chtěla bych to uvést na pravou míru.

První výstava nebyla v žádném případě na zámku, jak 
bylo uvedeno, ale na sále kulturního domu. Byla nás 
hrstka a nikdo z nás neměl žádné zkušenosti s podobnou 
akcí, takže to bylo poměrně náročné. Přebírali jsme sál po 
fotbalistech, kteří tam pořádali diskotéky. Naším prvním 
úkolem bylo sehnat stoly, stolky, lavice nebo cokoliv, na co 
si mohli zahradníci vyložit své zboží. Již první rok byl
v prodeji celý zahradnický sortiment včetně řezaných 
květin a ne pouze pokojovky, jak bylo uvedeno. Zahrad-
níků bylo šest a skromnou výstavku jsme dělali sami. 
Protože byl problém zajistit ze svých zdrojů dostatek vý-
pěstků, rozhodli jsme se požádat o spolupráci zahradníka 
Kohouta. Ten nám dělal výzdobu středu až do doby, než 
jsem složila funkci a opustila zahrádkářské řady. Takže 
výzdobu neprováděli zahradníci, jak se v článku uvádí, 
ale pouze jeden zahradník na profesionální úrovni.

Čím však mohla letošní výstava proslavit Chotoviny
i mimo náš kraj, když vlastně žádná výstavní část nebyla? 
Výstava je prostor, kde se ukazuje něco hezkého, nápadité-
ho, kam se lidé chodí pokochat. Tam se pak oprávněně 
vybírá vstupné. Ale tam, kde výstavní část chybí a reali-
zuje se pouze prodej, je trh. Na trhu prodejci platí poplatek 
z místa, což je 10 až 20 Kč z metru čtverečního, a nevybírá 
se vstupné. Protože výstava je mým dítětem, které jsem léta 
piplala a výstavu rozšiřovala, aby dělala lidem radost, 
vadí mi, když z toho je vlastně trh a jak jsem pochopila, tak 
jinak tomu asi nebude. Z toho je mi smutno.

Po celou domu mého předsedování bylo vstupné pro 
dospělé 20 Kč, děti a ZTP pak 10 Kč. Přitom jsme každý rok 
z výtěžku něco pořídili dle finančních možností. Koupili 
jsme koberce na sál, aby se nepoškodily parkety, skládací 
stoly, oplocení i ubrusy, a protože obec od nás nechtěla 

Komentář starosty obce na hlavní výtky čtyř
zastupitelek TOP 09 k plánovanému víceúčelovému hřišti (Listy Chotovinsky červen 2023)

2. „Náklady na přestavbu sportovních kabin…”
Ano o přestavbě sportovních kabin se opravdu uvažuje. Je 
nutné uvažovat, bez uvažování se nic neudělá. Nevyčí-
tejte nám to. Majetek se musí opravovat, obnovovat, obec 
rozvíjet. Je to naše povinnost.
3. „Zdá se nám trochu úsměvné, že dlouholetý předseda 

fotbalového oddílu TJ SOKOL Chotoviny (jež tuto funkci 
kumuluje dlouhá léta s funkcí místostarosty obce 
Chotoviny), si musí ještě zmapovat potřeby fotbalistů. . .” 

Mně se to úsměvné nezdá. Nevím, proč by si předseda oddílu
nemohl zmapovat potřeby jednotlivých fotbalových druž-
stev a udělat odhad dalšího vývoje počtů členů a družstev.  
Ukázka jak vyvolávat podezření, hledat problémy tam, 
kde nejsou, je ukryta v závorce. Pan Jordák podle našich 
zastupitelek kumuluje funkci předsedy oddílu s funkcí 
místostarosty. A to dlouhá léta… Toto konstatování je 
vyjádřením nekompetentnosti a neúcty k lidem, kteří se 
starají o využití volného času našich dětí i dospělých.
4. „Zanedbané školní hřiště…”   
Ano. Školní hřiště „U Dubů“ je zanedbané. Nevyužívá se.  
Je daleko. Proto se ani neudržuje (s výjimkou období 
prázdnin). Tato skutečnost je důvodem, proč nechceme  
na tomto místě stavět sportoviště, které bude sloužit 
především škole.

Výstava nebo trh?

žádný nájem z prostor, dávali jsme příspěvek škole, tuším, 
že naposledy to bylo 12 000 Kč. Jezdilo se na zájezdy, při 
výstavách se pro členy hradily obědy i ostatní občerstvení. 
Objednala jsem pro členy časopis Zahrádkář, který, 
doufám, je i dnes zdarma.

Díky rozdílným názorům na organizování, různým 
intrikám a především podrazům jsem 23. května 2009
po zralé úvaze složila funkci a vystoupila z organizace. Té 
zůstal veškerý majetek, nevím přesně (cca přes 200 000 Kč) 
a členská základna s 55 členy. Tuto poslední výstavu 
navštívilo 7500 až 7800 návštěvníků, což byla, myslím, 
rekordní účast. Nyní, jak poslouchám, návštěvníků ubývá 
a zcela jistě ještě ubývat bude, pokud se vedení zahrád-
kářů nevzchopí a nevrátí výstavě slávu, která jí provázela. 
Teprve potom jsem dělala úspěšně výstavy na zámku
v Chotovinách, v Měšicích a jednu v kulturním domě.
Ale úspěch se neodpouští a neměla jsem to snadné.

Mgr. Zdeněk Turek

Věra Dvořáková,
bývala předsedkyně místních zahrádkářů

Foto z archivu M. Pěkného
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Martina Sochůrková

Červnová atmosféra ve škole
je rok co rok podobná. Slunce se opírá do 
oken, teplota stoupá nejen venku, ale pře-
devším v plných třídách a všichni se snaží 
na poslední chvíli alespoň trochu vylepšit 
známky na vysvědčení. Než ale došlo na ko-
nečné zúčtování, proběhla celá řada akcí, 
soutěží, exkurzí i výletů. Zkrátka jsme pro-
žili červen naplno!

Hned první červnový den jsme uspořádali 
školní kolo atletické olympiády. Sportovalo 
se nejen na hřišti TJ Sokol Chotoviny, ale
také ve sportovní hale, před kulturním do-
mem nebo na hřišti u zámku. Všichni se
snažili, seč mohli, a ty s nejlepšími výkony 
jsme vyslali porovnat své síly na atletické 
přebory do Tábora. 

Sportem jsme červen zahájili i zakončili. 

Zatímco na začátku měsíce šlo o výkony
a medaile, na konci měsíce druhostupňové 
děti nesoutěžily, spíše si užívaly nejrůznější 
soutěže a disciplíny během sportovního dne.
Každý tým absolvoval v kuželně miniturnaj 
a na hřišti pak předváděl, jak je zručný, rychlý,
mrštný a jak mu to pálí. Ač bylo horko a stín 
jsme hledali marně, tak všichni si sportovní 
den užili.

A jak dopadlo tolik očekávané vysvědče-
ní? Přesně podle zásluh! Hodnotily se nejen 
výkony a výsledky, ale také dlouhodobá pří-
prava, snaha a píle. Hodnotili jsme klasicky 
i slovně, někteří budou muset ještě pro po-
stup do vyššího ročníku zdolat přezkoušení 
na konci srpna a pár dětí si ročník zopakuje. 
Většina dětí měla vysvědčení opravdu krás-
ná, plná jedniček, dokonce i ve vyšších roč-
nících jsou žáci se samými jedničkami. 

Letos byly uloženy hned dvě pochvaly ře-
ditele školy. Veronika Křížová ze 4.B ji získa-
la za skvělou reprezentaci školy na sportov-
ních soutěžích, Kamila Bartoňová z 5. třídy
naši školu reprezentovala skvěle nejen ve 
sportu, ale i v logické olympiádě, a do kon-
ce získala ocenění společnosti Scio za nej-
lepší výsledek v Jihočeském kraji v národ-
ním testování v oblasti obecně studijních
předpokladů. Oběma dívkám gratuluji a přeji
mnoho úspěchů i v dalších letech.

Školní rok je úspěšně za námi a prázdniny 
jsou v plném proudu. Provoz mateřské školy
bude pro přihlášené děti obnoven v pondělí 
14. srpna, na některé děti z I. stupně v srpnu 
čeká již potřetí příměstský kemp a pro úpl-
ně všechny se brány školy opět otevřou v 
pondělí 4. září. Do té doby se mějte všichni 
krásně, prožijte letní dny v pohodě a ve zdraví.

Děkuji všem za podporu a spolupráci
a těším se na shledanou

ve školním roce 2023/2024.
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Skutečně posledním školním dnem byl 
pátek 30. června pro dvaadvacet deváťáků. 
Během devíti let povinné školní docházky se
jejich počet proměňoval, někteří odcházeli,
jiní naopak k nám přestoupili, skvěle mezi 
sebe přijali i tři děti z Ukrajiny. 

A kam se budou ubírat jejich následující 

Loučí se s námi dvaadvacet deváťáků

Martina Sochůrková

Ocenění pro ŠD

Během celého školního roku děti ze školní 
družiny připravovaly tematické výstavy, kte-
ré jste mohli zhlédnout v místní knihovně. 
Rovněž jsme vás informovali o tom, kterak 
vytvořili vlastní komiks. A právě tento ko-
miks reprezentoval naši školní družinu v zá-
věru školního roku na výstavě prací žáků 
školních družin a školních klubů, která pro-
běhla v rámci celostátního semináře vy-
chovatelů a vychovatelek školních družin. 
Národní pedagogický institut České repub-
liky udělil Bc. Yvoně Kaňové ocenění a my
děkujeme nejen za skvělou reprezentaci školy,
ale především za celoroční práci s dětmi.

cesta? Osm dětí si zvolilo učební obor.
Stanou se z nich dvě cukrářky, instalatér,
opravář zemědělských strojů, autoelektri-
kář, dva chlapci se vyučí mechaniky – opra-
váři motorových vozidel a jedna dívka si za 
svůj obor vybrala jezdectví a chovatelství 
koní. 

Zbytek třídy si zvolil maturitní obory. Ač 
bylo letošní přijímací řízení pro mnohé bu-
doucí středoškoláky velmi náročné, naši 
deváťáci si budou moci své sny splnit. Přijí-
mací zkoušky totiž zvládli a byli přijati na 
gymnázia, několik se jich rozhodlo pro tábor-
skou SPŠ, kde budou studovat technické 
lyceum i obor stavebnictví. Stranou zájmu 
nezůstaly ani zdravotnické obory v Táboře, 
Českých Budějovicích a Jihlavě a z našich 
deváťáků se stanou praktické sestry, rekon-
diční a sportovní masérka i laboratorní asis-
tentka. Ekonomické lyceum na OA Tábor vy-
studuje jedna dívka, naopak jeden chlapec 
rybářství ve Vodňanech a stejně tak i obor 
provoz a ekonomika dopravy na Vyšší od-
borné škole a Střední průmyslové škole do-
pravní v Praze vystuduje jeden náš absol-
vent.

Všichni mají před sebou nový směr a cíl. 
Rozloučení s absolventy a předávání vysvěd-
čení proběhlo za velké účasti rodičů, praro-
dičů a přátel pod lipami u kostela sv. Petra a 
Pavla a bylo vskutku slavnostní a dojemné. 
Deváťáci střídali nesmělé úsměvy se slzami 
dojetí a možná nechtěli ani uvěřit, že ten 
tolik vytoužený konec základky už skutečně
nastal. Ať už je jejich budoucí cesty zavedou 
kamkoli, kéž se jim všem dobře daří!

Konec školního roku a začátek léta se 
přiblížil mílovými kroky. Všechna oddělení 
završila celoroční hry a soutěže. Jedni měli 
rekordiádu, další turnaj ve hře Klask a ne-
chyběl ani každoroční turnaj ve fotbálku o 
putovní pohár. V letošním roce se vítězi sta-
li třeťáci Matyáš Cibulka a Václav Kromka.

Prvňáčci se na začátku června podívali
do botanické zahrady, kde obdivovali nejen 
krásné květiny a stromy, ale navštívili také 
skleníky, ve kterých viděli nádherné tropi-
cké rostliny, masožravé kytky a kaktusy.

Den dětí jsme oslavili na Přátelské zahra-
dě. Všechny děti se přeměnily na závodní 
formule a v jednotlivých týmech předvedly 
nejen svou rychlost, ale i zručnost při pře-
zouvání v depu nebo při tankování pohon-
ných hmot. Přezouvání znamenalo sundat 
si za pomoci servisního týmu boty, násled-
ně je co nejrychleji nazout a vyrazit do dru-
hého kola. Formule jezdily na vodu, a tak ji 
bylo nutné po prvním kole vždy doplnit. Kdo
si chtěl po náročné jízdě odpočinout, mohl 
zrelaxovat u chytání ryb. To byla na rozdíl 
od formulí soutěž klidná, ale určitá zručnost 
s prutem byla nutná. Odpoledne bylo hlavně
sportovní, ale užili jsme si hodně legrace.

Ve sportovním duchu se nesla i tradičně 
Netradiční olympiáda. Soutěžili jsme v dis-
ciplíně klíště, tedy kdo se nejdéle udrží na 
stromě, hodu školní houbou a ve střelbě na 
branku. Každé oddělení mělo svého vítěze, 
který získal diplom i odměnu.

Skupina nejstarších žáků si ještě navíc 
užila slavnostní rozlučkové odpoledne na 
Přátelské zahradě. Povídali jsme si o nej-
hezčích a nejvtipnějších zážitcích, které jsme
společně zažili, pochutnali si na nejrůzněj-
ších dobrotách a osvěžili se při soutěžích
s vodou.

Sběr papíru, který jsme uspořádali během
června, byl opět úspěšný. Podařilo se na-
sbírat 500 kg starého papíru a získané pro-
středky se proměnily ve sladkou odměnu. 

Děkujeme všem dětem, rodičům
i prarodičům za spolupráci a podporu. 
Přejeme všem pohodové prázdniny
plné skvělých zážitků
a v září na shledanou!

Školní družina

Martina SochůrkováYvona Kaňová
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Atletický přebor 1. stupně ZŠ se konal
ve středu 21. června tohoto roku v Táboře. 
Moc jsme si všichni přáli, aby po minulých 
zkušenostech nepršelo, ale svítilo sluníčko. 
Bohužel ale svítilo tak hodně, že jsme měli 
pocit, že se brzy upečeme. Děti se polévaly 
vodou, i chodit bylo náročné, natož závodit.

O to více nás potěšily výsledky závodů.
V konkurenci více jak 20 škol vybojovala 
Veronika Křížová 1. místo v závodě na 600 m
Kamila Bartoňová obsadila 3. místo v běhu 
na 800 m. 

Ve čtvrtek 22. června pokračoval druhým 
dílem atletický přebor žáků a žákyň základ-
ních škol okresu Tábor pro děti z II. stupně. 
I v tento den bylo počasí až nepříjemně
teplé a závodníci se tak potýkali nejen s atle-
tickými disciplínami, ale i s hledáním stínu
a pitným režimem.

Na úvod se běžela semifinále na 60 m.
V nich se z tria našich reprezentantů poda-

Atletické přebory

Marie Kopečková, Patrik Elhenický

Kdo by rád nevzpomínal na školní výlety
a exkurze. Děti se podívají na nová místa, 
něco nového se dozví, ale především si užijí 
spoustu zábavy se svými kamarády. 

Mezi prvními vyrazili na výlet deváťáci. 
Cílem jejich cesty bylo zdolání únikové hry
v TEPfactoru Slapy. V týmech se pokoušeli 
zdolat více než dvacet místností, kde na ně 
čekaly vědomostní a dovednostní úkoly, ale
zároveň také celá řada fyzicky náročných 
překážek. Zážitek to prý byl ohromný.

Do nepříliš známé ZOO Na Hrádečku, kte-
rá se nachází v Horní Pěně u Jindřichova 
Hradce, vyrazily společně obě třídy prvňá-
ků. Prohlídku děti absolvovaly s průvodkyní 
a spatřit mohly velbloudy, osly, rysy, pumy, 
lvy, vlky, lemury, žáby, hady či drápkaté opice
a surikaty.

Také do ZOO, ale tentokrát v Hluboké nad 
Vltavou, vyrazila 6. třída. A také jim se výlet 
za zvířaty líbil, přečíst si o tom můžete na 
www.zschotoviny.cz.

Než se vydali na školní výlet, vyrazili sed-
máci spolu s osmáky do Českých Budějovic 
na výstavu s názvem Dobrodružství s tech-
nikou. Tématem interaktivní výstavy byla tech-
nika, věda, řemesla a moderní technologie. 
Děti obdivovaly nejen roboty, virtuální rea-
litu, nejrůznější technické vychytávky, ale
v rámci Road festu si prohlédly velké sta-
vební stroje, vyzkoušely si trenažér rypadla 

Školní výlety, cesty za poznáním a zábavou
nebo simulátor nárazu při nehodě. Se záj-
mem všichni zhlédly výstavu Řemeslo má 
zlaté dno, kde si mohli na vlastní kůži vy-
zkoušet práci čalouníka, klempíře, skláře, 
zlatníka, pokrývače.

Druháci se vydali do Třeboně. Prohlédli si 
historické náměstí lázeňského města a při 
prohlídce zámku především dívky uchvátila 
schwarzenberská apartmá s luxusním vyba-
vením. Protože průvodkyně prokládala svůj 
výklad zajímavými hádankami, všichni od-
cházeli plni skvělých dojmů a nových poznat-
ků. Druháci neopomněli růžovou zahradu
v zámeckém parku a už uháněli do aqua-
parku. Určitě si dovedete představit, jak ná-
ramně si dovádění ve vodě užili. 

Zatímco pátá třída obdivovala památky
v Bechyni, čtvrťáci opět prokázali, že jsou 
velcí sportovci, neboť na svůj výlet vyrazili 
na kolech. Sedmatřiceti kilometrovou tra-
su, která vedla přes Tábor, kolem řeky, do 
Plané nad Lužnicí, na Knížecí rybník a přes 
Jeníčkovu Lhotu zpět do Chotovin, zvládli
úplně všichni.

Třeťáci si řekli, když výlet a pořádný. Opu-
stili nejen Chotoviny, rodný kraj, ale i celou 
republiku a vyrazili do Lince v Rakousku. 
Nejprve prozkoumali Dračí jeskyni, kam jeli 
nejstrmější tramvajovou tratí v Evropě.
V jeskyni se svezli dračí železnicí, obdivova-
li svět trpaslíků, zahrady šípkové Růženky
a podzemní kruhové náměstíčko. Nenechali 
si v Linci ujít ani návštěvu Muzea budouc-
nosti, a není proto divu, že se všem výlet 
moc líbil.

Vybít trochu energie odjeli sedmáci spolu 
s osmáky v samém závěru školního roku
do Hluboké nad Vltavou. Všichni se vyřádili
v lanovém centru a na minigolfu, odjížděli si-
ce fyzicky unavení, ale nadmíru spokojení.

Všechny třídy vyrazily v posledním týdnu 
na celou řadu pěších procházek či výletů do 
Tábora a okolí, všichni chtěli být hlavně spo-
lu a užít si hodně zábavy. A to se jim určitě 
podařilo. 

Děkuji všem kolegům a kolegyním, kteří 
pro naše děti školní výlety a exkurze orga-
nizují, a stejně tak všem rodinným přísluš-
níkům, přátelům, rodičům i prarodičům, kteří
se výletů zúčastnili a pomohli nám dohlížet 
nad dětmi. Martina Sochůrková

řilo postoupit do finálového běhu jen Janu 
Novákovi, který ve finále skončil na 7. místě.
Na středních tratích jsme žádného finálové-
ho zástupce neměli, tak se naši závodníci 
představili až v závěrečné štafetě, kde jsme 
měli v mladších žácích a žákyních svá za-
stoupení ve finálových B bězích o konečné 
9. - 16. místo. V obou případech jsme skon-
čili ve druhé polovině svých běhů.

V technických disciplínách se ve výšce 
představili Anna Pokorná (130 cm), David 
Souček (150 cm) a Matěj Beneš (135 cm). 

U nikoho to na ty nejlepší tentokrát nesta-
čilo. Ve skoku dalekém nás reprezentovaly
dívky Magdalena Kudličová (332 cm) a 
Karolína Pilařová (322 cm) a mezi chlapci 
Daniel Klika (355 cm) a Matěj Papež (327 cm),
ani zde to na nejlepší nestačilo. V hodu krike-
tovým míčkem hodil David Ševčík 35,07 m 
a v kouli vrhla Lucie Pecková 7,33 m a Jana 
Tina Kořená 7,13 m. 

Děkujeme nejen medailistům, ale všem
sportovcům, kteří naši školu reprezentovali.
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Červen v mateřské škole

Ve středu 13. června jsme se s dětmi ze třídy Stromků a s před-
školáky ze třídy Sluníček vypravili do Střediska správy a údržby
dálnic v Chotovinách. Hned po příchodu následovala prohlídka 
provozu a praktická ukázka jednotlivých typů vozidel – například 
mobilních vozíků údržby, kropiček, zametačů, sekaček a seznámení 
s veškerou dálniční technikou a jejím účelem. Děti se mohly posadit
do aut, zahoukat, svézt se v traktoru, prohlédnout si garáže, podívat 
se do místnosti pneumatik nebo do haly, kde je uložena posypová 
sůl. Velký zájem byl o sekačky, které si každý mohl zkusit dálkově 
ovládat. Exkurze byla spojena se zážitkovým učením. Děti si nená-
silnou formou osvojily poznatky a mohly si vyzkoušet různé prak-
tické dovednosti. Na závěr jsme obdrželi drobné upomínkové před-
měty. Všem se exkurze moc líbila a s nezapomenutelnými zážitky 
jsme se vrátili do školky, kde se o exkurzi ještě dlouho vyprávělo.

Chtěli bychom poděkovat pánům Svitákovi a Pánkovi, kteří nás 
po celou dobu provázeli, za jejich vstřícný přístup a ochotu dětem 
všechno vysvětlit a ukázat.

Měsíc červen byl v mateřské škole velmi pestrý. Děti ze třídy 
Rybiček prožily hned prvního června Zábavné indiánské dopoledne 
v přírodě, kde si vyzkoušely svoji fyzickou zdatnost, přesnost i ma-
nuální zručnost. Druhý den spolu s ostatními dětmi zhlédly interak-
tivní divadelní představení Námořnická legenda, jež se odehrálo na 
hřišti mateřské školy. Malí diváci byli vtaženi do děje, zapojili se 
tancem a zpěvem. Téma indiánů děti z Rybiček provázelo celé tři 
týdny. Naučily se indiánský pozdrav i tanec, vytvořily si hudební
nástroj, indiánskou čelenku či totem. Výzvou pro mnohé byla stezka
odvahy naboso a plnění dalších bobříků. Tak jako praví indiáni 
kouří dýmku míru, v naší třídě se foukal bublifuk míru a kama-
rádství.

Jana Dvořáková

Se závěrem školního roku jsme pro děti, které půjdou po 
prázdninách do školy, uspořádali Rozloučení s předškoláky.

Každé z dětí dostalo na památku pamětní list a knihu s věno-
váním. Předškoláci, kteří navštěvovali kroužek angličtiny a Brou-
sek pro tvůj jazýček, se mohli pyšnit diplomem za celoroční 
práci.

Nechybělo povídání o škole a vzájemné sdělování, na co se 
děti do školy nejvíce těší. Poté se všichni občerstvili džusem
a osvěžujícím melounem. 

Věříme, že budou naši předškoláci vzpomínat na školku jen
v dobrém a přejeme jim ve škole hodně úspěchů.

Dana Strejcová, Veronika Němečková

Rozloučení s předškoláky

Exkurze předškoláků ve Středisku správy a údržby dálnic v Chotovinách

Dana Strejcová, Veronika Němečková

Velkým zážitkem byl výlet ke koním na Ranč Šťastná hvězda
v Mitrovicích. Cestu tam i zpět jsme absolvovali vlakem a samo-
zřejmě kus pěšky. Dětem se na ranči věnovali zkušení koňáci, kteří 
kromě jiného vedou jezdecký kroužek. Nejprve je seznámili se zá-
kladními pravidly bezpečného chování kolem zvířat, poté si děti vy-
zkoušely hřebelcování, čištění kopyt a česání hřívy či ocasu. Za od-
měnu se každý mohl povozit na konících Solarovi a Dakotě nebo 
opečovávat malého poníka Ondráška. 

Na konci června nesměla chybět šipkovaná a tradiční hledání 
pokladu. Děti vše vyluštily a poklad úspěšně našly. V posledním 
týdnu jsme si užili hry venku, malování křídami na chodník a cestu 
za zmrzlinou. Za celou mateřskou školu přejeme všem krásné léto. 
Budeme se na děti těšit opět v září. 
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Jaroslav Wimmer

Jak se kdysi žilo na vesnici
Smrt a pohřeb

Člověk o smrti nerad slyší i mlu-
ví, ale málo platno, žádný živý se
bez ní neobejde, a nikdo neví, 
kdy přijde jeho poslední hodin-
ka. Naši předkové se snažili před-
povídat její blízkost a předurčit 
její zásah podle různých úkazů, 
nahodilých jevů a příhod.

Když slyšeli u stavení „plakat“ 
sýčka, znamenalo to, že někdo
z rodiny brzo zemře. Také když 
ve světnici v noci něco spadlo 
na zem, bylo to neklamné zna-
mení blízké smrti v domě. Stej-
né znamení bylo, když černá sle-
pice začala kokrhat. 

K těžce nemocnému člověku 
volali lidé kněze, aby mu udělil 
poslední pomazání. Když od ne-
mocného odešel, příbuzní bed-
livě sledovali kouř ze zhasnuté
svíce na stole. Směřoval-li ke dve-
řím, znamenalo to, že nemocný 
brzy zemře, šel-li ke stropu, by-
la naděje, že se uzdraví. Když 
byli zaopatřováni otec či matka,

po obřadu přistoupili k lůžku
všichni příslušníci rodiny, aby jim
nemocný udělil poslední pože-
hnání. Nemohl-li pak nemocný 
člověk dlouho zemřít, měl tak
zvaně „těžkou smrt“. V takovém 
případě ho prý bylo nejlépe po-
ložit na ovesnou slámu. Když ani
to nepomohlo a nemocný dál 
trpěl, příbuzní zavolali ženu, kte-
rá se vyznala v „obnášení“. S ho-
řící svíčkou třikrát obešla nemoc-
ného, modlila se a svíci mu vždy 
dala do pravé ruky. To prý pomá-
halo k lehčí smrti.

Lidé věřili, že smrt přichází do 
domu dveřmi. Jakmile nemoc-
ný zemřel, ihned někdo z pří-
tomných otevřel okno, aby jeho 
duše mohla volně odletět. Měl-li 
mrtvý otevřené oči, nejstarší člen
rodiny mu je zatlačil. Mezitím ji-
ný z domácích lidí utíkal dát zvo-
nit hodinku. Když zemřela žena, 
zvoník podtrhával zvon dvakrát, 
zemřel-li muž – třikrát.

Zemřelý byl co nejdříve omyt 
teplou vodou a oblečen zpravi-

dla do šatů, které za života rád 
nosil. Vdané ženy byly oblékány 
do černých šatů, svobodné dív-
ky do bílých a malé děti pouze 
do rubášků. Rubáš nesměl být 
šit zadním stehem, jen předním,
protože jinak by nebožtík neměl 
v hrobě klid. Pak byl mrtvý po-
ložen na prkno a poté přivolán 
truhlář, aby vzal míru na rakev. 
Co po zemřelém zbylo, rozdělilo 
se mezi příbuzné a přátele. 

Druhý den ráno přinesl truhlář 
rakev. Pro děti a svobodné lidi 
modrou, pro ženaté a vdané čer-
nou. „Lepší“ rakve bývaly různě
pomalovány a v rozích bývaly 
hlavičky andělíčků. Pod mrtvé-
ho se dala vrstva hoblovaček, 
pod hlavu polštářek se senem.
Dítěti dávali do rakve zástěrku 
na květiny, aby je prý mohlo sy-
pat, až půjde do nebe. V den po-
hřbu se v domě smutku shro-
máždili přátelé a známí a každý 
k mrtvému položil svatý obrázek. 

Jakmile rakev s nebožtíkem by-
la vynesena z domu, vykropil se 

dům svěcenou vodou, případně 
se vykouřil, a někdo z rodiny 
převrátil židle, prý proto, aby se
pozůstalým po zemřelém ne-
stýskalo.

Byl-li zesnulý svobodným mlá-
dencem, z domu ho vynášely
panny, dívku zase mládenci.
Zemřela-li šestinedělka, vyná-
šely jí ženy, ostatní nosili starší 
sousedé. 

Pohřbívalo se do hrobu a na
hřbitově se rakev nesla rovnou 
k vykopanému hrobu. Po církev-
ních obřadech čtyři členové ro-
diny spustili rakev do hrobu. 
Hned potom promluvil nejstarší 
člen rodiny, který přítomné vy-
zval, aby nebožtíkovi odpustili, 
jestli jim kdy ublížil. Pak každý 
hodil do hrobu tři hrstky hlíny,
svobodnému a panně házela
omladina navíc stuhy a věnečky.

Nakonec nejbližší příbuzný zem-
řelého zval účastníky pohřbu do 
hospody, kde bylo připraveno po-
hoštění a vyhrávala hudba. Zem-
řel-li mládenec či panna, násle-
doval po pohoštění tanec.                       
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Stránku připravila Věra Marešová

Poslední červnové zápasy sezóny
Mladší přípravka
Poslední zápas mladší příprav-
ky s favorizovaným soupeřem 
TJ Sokol Lom dopadl podle oče-
kávání prohrou našich. Kluci a 
holky se však nemusí stydět, vý-
kon a nasazení jim nechybělo, 
tým dokázal dát pěkných sedm 
branek, a tak se i po prohře parta 
našich nejmenších fotbalistů doč-
kala pochval od fanoušků i trenérů.

Starší přípravka
Starší přípravka si z posledního 
zápasu v Mladé Vožici dokázala 
přivézt cenný bod, a tím velmi 
dobře zakončila své letošní pů-
sobení na fotbalových trávnících.
Už nyní se všichni hráči těší na
další boje o každou vstřelenou 
branku.

Mladší žáci
Také mladší žáky čekal poslední 
zápas sezóny venku. Na svém
trávníku je přivítal Sokol Sezi-
movo Ústí a tento soupeř si věřil 
na domácí výhru, na kterou to po
prvním poločase také vypada-
lo. Ale k naší radosti, po napína-
vém obratu vývoje hry, tři body 
nevybojoval, naši si po pěkném 
výkonu odváželi bod za remízu
a mohou být spokojeni.

Starší žáci
Starším žákům se v posledním 
zápase bohužel vůbec nedařilo. 
Soupeř Sokol S. Ú. Větrovy na 
fotbalovém trávníku předvedl ne-
kompromisní výkon a naši hráči 
odcházeli do šaten vyčerpaní a 
bez bodů.

TJ Sokol Lom

TJ Sokol Chotoviny
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Mladá Vožice B

TJ Sokol Chotoviny
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Sokol Sezimovo Ústí

TJ Sokol Chotoviny
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Sokol S. Ú. Větrovy

TJ Sokol Chotoviny
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TJ Sokol Chotoviny

Kestřany
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Všem hráčům a trenérům přeji pohodové léto a prázdniny. 
Odpočívejte, načerpejte síly a brzy zase

na viděnou na našem krásném hřišti.

Muži  A
Velkou herní a gólovou parádu 
jsme s fanoušky měli možnost 
zažít při posledním zápase na-
šeho „áčka“. V prvním poloča-
se nám maličko zatrnulo, když 
jsme hned v šesté minutě inka-
sovali, ale poté přišla fotbalová 
parádička v podání našeho muž-

SK Kavas Větrovy

TJ Sokol Chotoviny
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Muži  B
Hráči mužského týmu B udělali 
na závěr sezóny radost sobě i fa-
nouškům a přivezli z poslední-
ho zápasu body „z venku“. Už po-
několikáté letos skóroval Pepa 
Vycpálek a stává se tímto výko-

nem oporou týmu, která téměř 
vždy, když je povolána na tráv-
ník, promění šanci v gól.

stva a fanoušci, kterých bylo na 
tomto zápase rekordních 110, 
měli úsměv na tvářích a po zápa-
se spokojeně gratulovali našim
hráčům a trenérovi.

  1. Sez. Ústí 55:26 50
  2. Větrovy 59:26 47
  3. Hradiště 53:21 47
  4. Sepekov 61:32 46
  5. Chotoviny 52:40 36
  6. Planá/Luž. 60:56 33

  7. Milevsko"B 36:43 33
  8. Met. Tábor "B" 54:43 31
  9. Chyšky 32:55 30
10. Podolí 44:58 26
11. Čimelice 61:82 25
12. Božetice 31:63 24
13. Kestřany 33:86 18

KONEČNÁ TABULKA 

Na fotbalové hřiště v Chotovi-
nách se loni vrátila tradice pou-
ťového turnaje v malé kopané
a jak loňský, tak letošní rok nám 
pouťovou sobotu vyplnil spor-
tovní podívanou a zábavou.

Poměřit svoje síly se rozhodla 
většina fotbalistů a týmů z mi-
nulého ročníku turnaje a k nim 
se přidalo i pár mužstev nových,
což přineslo další oživení soubo-
jů. Celkem se sešlo deset týmů.

Zápolení na hřišti začalo ve 
14.00 hodin a každý tým měl
kvalitní fanouškovskou základ-

Pouťový turnaj se po roce opět vyvedl
nu, nedala se přehlédnout řada 
transparentů a nedalo se pře-
slechnout hlasité povzbuzování 
do hry. Zkrátka krásná atmosfé-
ra ovládla celé hřiště.

A jak zápolení na hřišti dopad-
lo? Své vítěztví zopakoval tým 
Apollo, který, po velmi vyrovna-
ném výkonu, na penalty porazil 
hráče Chotovin.

Všem účastníkům turnaje gra-
tuluji a doufám, že se uvidíme 
příští rok. Poděkování patří všem
těm, kteří se podíleli na přípravě 
turnaje jak organizačně, tak spon-
zorsky. Díky patří velkému srdca-
ři Dušanu Mendelovi, který celou
akci nejen spoluorganizoval, ale
také perfektně odmoderoval.
Václavu Pražákovi, který se po-

staral o ceny nejen do turnaje, 
ale i do následné tomboly. A pro-
tože lidí okolo této akce je mno-
ho a nemohu jmenovat všech-
ny, nechť mi prominou a přijmou
poděkování hromadné.

Nesmím zapomenout na důle-
žité sponzory, bez kterých se ta-
ková akce neobejde: Fajn spánek,
Madona, Madros, Plošiny Tábor,
Truhlářství Trojan, Autodoprava 
Srba, pan Jiří Mareš a Restamo.

1. Apollo
2. Chotoviny

3. Naděje
4. Hory
5. BBC

6. Zakázané ovoce
7. Kamioni
8. HC Fans

  9. Krtek
10. Chata

Celkové pořadí turnaje



České ZAHRADNÍ TRAKTORY,
výrobce Seco Jičín.

Více informací na tel.: 603 163 856,
381 284 209 prodejna, servis Vožická 255, Chotoviny
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Široká 159, 391 37 Chotoviny

Ing. Jiří Slepička

Beranova Lhota 10
391 37 Chotoviny

mobil: 606 744 745
e-mail: slepicka@zahradytabor.cz
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U Čápova dvora 2762, 390 05 Tábor

tel.: 733 747 944 • www.latop.cz

3D NÁVRHY3D NÁVRHY3D NÁVRHY KOUPELNYKOUPELNY
OBKLADYOBKLADY

DLAŽBYDLAŽBY

KOUPELNY
OBKLADY

DLAŽBY

POCTIVÁ VRATA s.r.o.
Sedlečko 51, 391 37 Chotoviny
e-mail: info@poctivavrata.cz
tel.: +420 775 278 735



Mobil: 608 333 205, e-mail: moosmarek@seznam.cz

MILIČÍNMILIČÍNMILIČÍN
Uhelné skladyUhelné skladyUhelné sklady

INFO + OBJEDNÁVKY NA TEL.: 606 159 166, 603 928 390 

SUCHÉ, KATROVANÉ

 

ČERNÉ UHLÍ, OŘECH 1, OŘECH 2, KOSTKA, KOKS

BRIKETY, ŠTĚRKY, PÍSEK - betonářský, omítkový

GARANCE

NEJNIŽŠÍCH

CEN !

 BEZ MOURU
Doprava ZDARMA  Halové uskladnění

  

  PRODEJ A MONTÁŽ EKOLOGICKÝCH KOTLŮ

Rozvážíme každý den včetně sobot
Skládání dopravníkem až do sklepa 

 ! ! !

ZDE JE MÍSTO
PRO VAŠI

INFORMACE NA OBECNÍM ÚŘADĚ

TELEFON: 381 284 572

REKLAMUREKLAMUREKLAMU
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